
Referat af styringsdialogmøde med PAB 2022 
 

Tidspunkt: torsdag den 1. december 2022 
Sted: Brøndby Rådhus  
 
Deltagere: 
Næstformand Kai Dinesen, PAB 
Direktør Kasper Nørballe, FA09 
 
Borgmester Kent Max Magelund, Brøndby Kommune (under pkt. 1 - 4) 
Kommunaldirektør Peter Kjærsgaard Pedersen (under pkt. 1 - 4) 
Stabschef Karen Kjeldgaard Petersen, Brøndby Kommune 
Afdelingsleder Connie Mikkelsen, Brøndby Kommune 
Juridisk konsulent Jesper Storskov, Brøndby Kommune (referent) 
 
Dagsorden: 
 

1. Velkomst v/ borgmesteren 
2.  Opfølgning på grøn partnerskabsaftale 
3. Andre generelle emner: 

a. Opfølgning på samarbejdet om Covid 19 og Ukraine 
b. Opfølgning på Brøndby Strand 
c. Energikrise – hvad gør boligorganisationen 
d. Lejernes privatøkonomi - er der udfordringer?   

4. Eventuelle emner fra boligorganisationen 
5. Udlejning 

a. Udlejning/anvisning generelt 
b. Opfølgning på udlejningsaftale 

6. Gennemgang af de enkelte afdelinger 
7. Eventuelt 

 
Referat: 
 
Punkt 1: 
Kent Magelund bød velkommen. 
 
Punkt 2: 
Peter Kjærsgaard Pedersen refererede til fællesmødet og redegjorde kort for de kommunale 
indsatser omkring klimaplan, ladestandere og biodiversitet, som er en hel anden måde at arbejde 
på med de grønne arealer. Kasper Nørballe oplyste, at det kunne boligorganisationens genkende. 
Kai Dinesen nævnte eksempel fra Golfklubben og henviste til artikel, som han havde sendt til 
udvalgsformand Michael Buch-Barnes. Kai Dinesen supplerede med, at der er mange grønne 
arealer i afd. 7, og Kasper Nørballe tilkendegav, at det grønne aspekt skulle tænkes ind i Brøndby 
Strand-planen. 
 
Punkt 3: 
Corona-indsatsen: Peter Kjærsgaard Pedersen oplyste, at vi fortsat har et beredskab, men at der 
ser ud til ikke at opstå større problemstillinger. 
 
 
Ukraine: Peter Kjærsgaard Pedersen redegjorde for status, herunder at den kvote, vi kan imødese 
i den kommende tid, kan huses i kommunens egne bygninger. KL er gået i dialog med regeringen 
om rammerne for boligplacering i kommunerne. 



 
Brøndby Strand: status blev kort drøftet. Selvom området fortsat er forebyggelsesområde, går 
tallene den rigtige vej ifølge Kasper Nørballe. Han var af den opfattelse, at Brøndby Nord måske 
havde støre udfordringer for øjeblikket, og Kent Magelund tilkendegav, at kommunen har været 
opmærksom på området gennem længere tid.  
 
Energikrise: Peter Kjærsgaard Pedersen oplyste kort om de kommunale initiativer, og 
boligorganisationen redegjorde tilsvarende for sine indsatser.  
 
Privatøkonomi: på forespørgsel oplyste Kasper Nørballe, at antallet af rykkere var let stigende, 
men dog ikke alarmerende. Kai Dinesen oplyste, at boligorganisationen ville overveje økonomisk 
rådgivning til beboerne, hvis situationen blev væsentligt forværret.  
 
Punkt 4: Kasper Nørballe omtalte brugen af den tidligere institution Klydebo, hvor der er mange 
aktiviteter, og som bør tænkes ind i området fremover. Der er indkaldt til ekstraordinært 
afdelingsmøde, hvor der skal nedsættes et byggeudvalg, der skal arbejde med den kommende 
renovering af lavhusene, Klydebo og tomterne. 
 
Punkt 5: 
Kasper Nørballe oplyste, at udlejningsaftalen giver mange administrative udfordringer med henblik 
på kontrol af beskæftigelse m.v. Han opfordrede til, at man medtog dette ved evalueringen af 
aftalen, herunder at man i højere grad differentierede på afdelinger. 
Jesper Storskov mente, at udlejningscheferne måske skulle indkaldes til et 
erfaringsudvekslingsmøde, inden aftalerne skulle fornyes. 
Connie Mikkelsen oplyste, at samarbejdet fungerer meget fint i det daglige, og Kasper Nørballe var 
enig. 
 
Punkt 6: 
Afd. 7: Regnskabet udviser et pænt overskud. 
Helhedsplanen er udskudt i ca. 10 år, i det man på grundlag af rådgivning fra et rådgivende 
ingeniørfirma kan lukke skimmelsvampen inde, så den i normalsituationen ikke burde give 
problemer. Denne løsning kan medføre en problemstilling i forhold til udlejningen, som må løses, 
hvis den opstår. 
Beboerdemokratiet i afdelingen er meget velfungerede og præget af gamle dyder. 
 
Afd. 8: der er et underskud på regnskabet, som primært skyldes negative renter. 
Der vælges ny bestyrelse på afdelingsmøde i december, men desværre er der generelt ikke stor 
deltagelse fra beboernes side. 
Vedligeholdelsesmæssigt er afdelingen dårlig, og man afventer helhedsplanen for lavhusene, 
hvilket dog nok først kan effektueres om ca. 5-6 år.  
Kai Dinesen orienterede om et kunstprojekt i afdelingen. 
 
Punkt 7: 
Intet. 
 
 


